

YUKON

CANADA

ORDER-IN-COUNCIL 2020/ 122

OPTOMETRISTS ACT

Pursuant to the *Optometrists Act*, the Commissioner in Executive Council orders

1 The attached *Regulation to amend the Optometrists Regulation (2020)* is made.

Dated at Whitehorse, Yukon,
September 3, 2020.

YUKON

CANADA

DÉCRET 2020/ 122

LOI SUR LES OPTOMÉTRISTES

La commissaire en conseil exécutif, conformément à la *Loi sur les optométristes*, décrète :

1 Est établi le *Règlement de 2020 modifiant le Règlement sur les optométristes* paraissant en annexe.

Fait à Whitehorse, au Yukon,
le *3 septembre* 2020.



Commissioner of Yukon/Commissaire du Yukon

OPTOMETRISTS ACT**REGULATION TO AMEND THE
OPTOMETRISTS REGULATION (2020)**

1 This Regulation amends the *Optometrists Regulation*.

Section 1 amended**2 In section 1**

(a) the expression “(1) An” is replaced with the expression “An”; and

(b) subparagraph (a)(ix) is replaced with the following:

(ix) anti-glaucoma medications;

Schedule A amended**3 In Schedule A**

(a) the third unlettered paragraph and the paragraph designated as “Note” under the heading “SUBJECT: PRESCRIBING TOPICAL MEDICATION AND REFERRAL CRITERIA” are repealed;

(b) paragraph (i) of the fourth unlettered paragraph under the heading “SUBJECT: DRUG FORMULARY” is replaced with the following:

(i) anti-glaucoma medications.

(c) the note that begins with an asterisk and is immediately after the lettered paragraph (i), and the unlettered paragraph that immediately follows that note, under the heading “SUBJECT: DRUG FORMULARY”, are repealed;

(d) subparagraph (b)(ii) under the heading “SUBJECT: REFERRAL” is

LOI SUR LES OPTOMÉTRISTES**RÈGLEMENT DE 2020 MODIFIANT LE
RÈGLEMENT SUR LES OPTOMÉTRISTES**

1 Le présent règlement modifie le *Règlement sur les optométristes*.

Modification de l'article 1**2 À l'article 1 :**

a) l'expression « (1) L'optométriste » est remplacée par l'expression « L'optométriste »;

b) le sous-alinéa a)(ix) est remplacé par ce qui suit :

(ix) antiglaucomateux;

Modification de l'annexe A**3 À l'annexe A :**

a) le troisième paragraphe non lettré et le paragraphe désigné comme « Nota » sous l'intertitre « SUJET : PRESCRIPTION DE MÉDICAMENTS TOPIQUES ET CRITÈRES DE RENVOI » sont abrogés;

b) l'alinéa (i) du quatrième paragraphe non lettré sous l'intertitre « SUJET : FORMULAIRE PHARMACEUTIQUE » est remplacé par ce qui suit :

(i) antiglaucomateux.

c) la note qui débute avec un astérisque et qui suit immédiatement l'alinéa (i) et le paragraphe non lettré qui suit immédiatement cette note, sous l'intertitre « SUJET : FORMULAIRE PHARMACEUTIQUE », sont abrogés;

d) le sous-alinéa b)(ii) sous l'intertitre « SUJET : RENVOIS » est abrogé;

repealed;

(e) the expression “and for glaucoma in a co-management arrangement with an ophthalmologist” in the first unlettered paragraph under the heading “SUBJECT: PRESCRIBING TOPICAL THERAPEUTIC MEDICATIONS AND REMOVING SUPERFICIAL FOREIGN BODIES FROM THE EYE” is repealed; and

(f) paragraph (j) under the heading “SUBJECT: PRESCRIBING TOPICAL THERAPEUTIC MEDICATIONS AND REMOVING SUPERFICIAL FOREIGN BODIES FROM THE EYE” is repealed.

e) l’expression « , le suivi des patients souffrant de ce genre de problème et la cogestion de cas de glaucome, en collaboration avec un ophtalmologiste sont les suivantes » au premier paragraphe non lettré sous l’intertitre « SUJET : PRESCRIPTION DE MÉDICAMENTS TOPIQUES ET EXTRACTION DE CORPS ÉTRANGERS DE LA SURFACE OCULAIRE » est remplacée par l’expression « et le suivi des patients souffrant de ce genre de problème sont les suivantes : »

f) l’alinéa j) sous l’intertitre « SUJET : PRESCRIPTION DE MÉDICAMENTS TOPIQUES ET EXTRACTION DE CORPS ÉTRANGERS DE LA SURFACE OCULAIRE » est abrogé.
